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ČÍSLO SPISU: 59635/2023 
ČÍSLO JEDNACÍ: 62932/2023 
 
 
 
 

Zápis  
z jednání komise pro životní prostředí, parky a dětská hřiště,  

které se konalo dne 01.11.2023 od 18:45 hodin, 
v obřadní síni radnice 

 
 
 
Přítomni:         Jaroslav Najbert, Jarmila Fischerová, Anna Mach Šimerdová, Jan Rákocy, 

Ladislav Velehradský, Klára Wretzelová, Eva Zhřívalová 
  
Nepřítomni: Denisa Holečková,  Pavel Bretšnajdr, Michala Misterková, Lucie Pivoňková 

Petra Raková 
 

Hosté:   Ing. arch. Markéta Havlíčková, Mgr. Tomáš Klinecký, Ing. Milan Majer,  
Ing. Rostislav Vodička 

 
 
 
 

 

Program: 
 
1. Zahájení  
2. Schválení zápisu ze dne 03.10. 2023 
3. Odpadové hospodářství – sdílení zkušeností z jiných měst a projektů  
4. Závěr 
 

 
 
1. Zahájení  
Předseda komise v 18: 45 hodin přivítal všechny s tím, že do 19:00 hodin bude vyčkáno 
příchodu dalších členů komise, kteří pozdější příchod avízovali předem. Po krátkém zahájení 
vyzval přítomné ke sdělení podnětů nejen k odpadovému hospodářství, ale i k tomu, co je 
z hlediska životního prostředí v poslední době na území Českého Brodu zaujalo a co by bylo 
nutné zlepšit. Paní Zhřívalová předložila 2 téma pro zamyšlení – dosadba stromů v Českém 
Brodě a úpravu stromů na místním hřbitově. Stran hřibova bylo připomenuto, že péči o 
lokalitu stejně jako další místa bude konzultovat nová městská zahradnice, paní Lucie Šálová. 

http://www.cesbrod.cz/
mailto:cesbrod@cesbrod.cz


Město Český Brod 
Komise pro životní prostředí, parky a dětská hřiště 
náměstí Husovo 70 | 282 01 | Český Brod  

 

Město Český Brod | telefon: 321 612 111 | IČO: 00235334 | DIČ: CZ00235334 | www.cesbrod.cz | cesbrod@cesbrod.cz 

bankovní spojení: KB a. s. Kolín, pobočka Český Brod | č.ú.: 9294910237/0100 

 

2 

Dále se diskutoval stav chodníků, např. v Liblicích. Pan starosta se vyjádřil, že stavba byla 
ukončena pozdě na podzim, kdy už nelze očekávat, že navrhovaný travní porost vzejde. Proto 
je tedy chodník spíše blátivý a nepouživatelný.  
 
2. Schválení zápisu ze dne 03.10. 2023 
V 19:00 hodin se počet členů komise navýšil na 7 členů, což zajistilo usnášeníschopnost 
komise a po mailové připomínce pana Bretšnajdra schválení upraveného zápisu ze dne 
03.10.2023 
 
3. Odpadové hospodářství – sdílení zkušeností z jiných měst a projektů 
Dalším mimořádným bodem, který byl zařazen na pořad jednání na základě úvodních 
podnětů, byl problém adaptace veřejného prostoru na klima související s rekonstrukcí ulic a 
chodníků. Vzhledem k tomu, že pozvaní hosté se z jednání s komisí pro životní prostředí, 
parky a dětská hřiště omluvili a nedorazili, vyzval pan Najbert k pokračování v diskusi o 
dosadbě stromů v Českém Brodě. Ing. Vodička navrhl, aby mu přítomní hlásili místa, kde je 
dosadba stromů naléhavá. Prvním z míst, kde je výsadba stromů aktuální je ulice Lstibořská, 
kam bylo navrženo dosadit 2 jabloně. Dalším místem je ulice Vítězná. Jedná se o ulici, ve 
které se nachází českobrodské gymnázium, kde stromy ale nemají bohužel dostatečný prostor 
pro rozšíření kořenového systému. Dalšími místy pro stromovou výsadbu jsou ulice 
Klučovská směrem od Karmy k parkovišti, Masarykova ulice směrem od sokolovny dál 
z města a Kounická ulice za podchodem. V souvislosti s dosazením stromů pan Rakocy 
připomněl, že spousta těchto míst pro stromy jsou v blízkosti asfaltových ploch (silnic, ulic, 
parkovišť), což zrovna není vhodné pro tvorbu jejich kořenového systému. Navrhl proto, aby 
při výstavbách a rekonstrukcích ulic v Českém Brodě byl brán zřetel na to, jaké podloží se 
pod stavbou udělá. Dle jeho zkušeností lze vytvořit podloží a prostředí pro výsadbu stromů 
tak, aby splňovalo i podmínky pro parkoviště i chodník. Doporučil, aby projektové 
dokumentace pro rekonstrukce chodníků více zohledňovaly zásady modrozelené 
infrastruktury. Pan starosta potvrdil, že to je i zájmem vedení Města, ale ne každý projektant 
to umí zohlednit a naplánovat. Následně pak vyzval komisi, aby více tlačila na radu města 
s tím, aby si radní na svých jednáních nad projektovými dokumentacemi více všímali 
modrozelené infrastruktury a brali ji vážně. Ing. Vodička jako vedoucí odboru životního 
prostředí a zemědělství vznesl požadavek, aby se k tvorbě projektových dokumentací jeho 
odbor mohl více vyjadřovat. Paní místostarostka připomněla, že se blíží vyhlášení termínu 
soutěže na výběr projektanta nového českobrodského náměstí, což znamená nejen výběr 
projektanta, ale i spoustu pracovních schůzek, kde se bude tvořit a připomínkovat nová 
podoba náměstí. Pan starosta společně s paní místostarostkou ujistili komisi, že pro 
připomínkování počítají i s panem Vodičkou a jeho odborem životního prostředí. Pan 
Rakocyho zajímalo, zda má Město vytvořená nějaká pravidla a jako příklad pravidel pro 
výběr projektanta uvedl návod Města Prahy. Pan starosta odpověděl, že manuál pro výběr 
projektanta Město Český Brod má, je podobný tomu pražskému, jen je méně obsáhlejší. 
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Hlavním kritériem pro výběr projektanta je stále cena, dále pak jeho schopnosti a zkušenosti 
s různými typy ulic. Znovu pak vyzval členy komise, aby více tlačili na radu při zohledňování 
modrozelené infrastruktury v projektových dokumentacích. V diskuzi vystoupil mj. pan 
Vodička, který potvrdil, že by bylo vhodné na tyto zásady v interních pokynech a komunikaci 
klást větší důraz.  
 
KOMISE PŘIJALA NÁSLEDUJÍCÍ DOPORUČENÍ:  
Vzhledem k potřebě adaptovat veřejný prostor na klimatické 
změny doporučujeme Radě města, aby přijala opatření k tomu, 
aby se zásady modrozelené infrastruktury staly součástí zadávací 
dokumentace všech projektů, které se týkají rekonstrukce 
stávajících ulic. 
 
4. Odpadové hospodářství – sdílení zkušeností z jiných měst a projektů 
Pan předseda navzdory zajímavosti předchozího tématu navrhl členům, aby se přešlo k tématu 
odpadového hospodářství, které bylo hlavním bodem jednání komise. Vzhledem k tomu, že 
na dnešní jednání byli pozvání hosté, kteří se nakonec z důvodu nemoci či jiných naléhavých 
důvodů omluvili, vyjádřil pan Najbert lítost nad jejich neúčastí. Připomněl, že dnešního 
jednání se měl zúčastnit pan Červinka, bývalý starosta Poděbrad, který je zastáncem 
myšlenky O.N.O. (odpad není odpad), a pan Patrik Zavadil, který členy komise měl seznámit 
se zkušenostmi s čipováním popelnic v Brandýse nad Labem. Jako další dobrý příklad praxe, 
kde motivační systém odpadového hospodářství MESOH funguje, je Město Boskovice.   
 
Pan Najbert dále navrhl nastavit v Českém Brodě nový motivační systém tak, aby vyhovoval 
co nejvíce lidem (čipování popelnic, kontejnerů, ekobody, slevy na poplatku za komunální 
odpad….atd.). Paní Wretzelová k tvorbě poplatku uvedla, že klíčem k lepšímu třídění odpadů 
je hlavně informovanost. Je důležité, aby lidé věděli, že poplatek se zvyšuje proto, že se 
špatně třídí a Město pak doplácí na likvidaci odpadů vyšší a vyšší částky. S osvětou by bylo 
vhodné začít již na základních školách. Zmínila také jako příklad dobré praxe Město Brandýs 
nad Labem, kde se motivační systém osvědčil ve formě ekobodů. O jeho výsledcích a 
zkušenostech s nimi slíbila zaslat článek a znovu oslovit s pozváním pana Zavadila.  
Ing. Vodička upozornil že MESOH má jiný kalendářní rok, MESOH rok končí 30.09.2023, 
do konce roku se pak zpracovávají výkazy od zpracovaných odpadech a od toho se odvíjí 
výše poplatku za komunální odpad, který by měl být zastupitelstvem odsouhlasen ještě před 
koncem roku 2023.  
 
Pan starosta připomněl, že výše loňského poplatku nebyla lidmi přijata s velkým nadšením, 
ale slíbil, že pro rok 2024 se nechystá poplatek zvyšovat, naopak Město chystá osvobození od 
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poplatku pro děti do věku 3 let. Poplatek by měl být odsouhlasen zastupitelstvem dne 
11.12.2024. Ing. Vodička to ohodnotil pozitivně, dle jeho názoru je důležité na lidi apelovat 
skrze ušetřené peníze za dobře vytříděný odpad a vidiny možných slev na poplatku.  
 
Pan Najbert navrhl, aby se rada i zastupitelstvo seznámily s možnostmi zavedení motivačního 
systému odpadového hospodářství a případné zavedení motivačního systému by si mohl vzít 
na starosti některý z radních. Pan Rakocy doplnil, že si tento úkol měl vzít na starost někdo, 
kdo by ho dokázal prosadit. K tomu by měla pomoci např. beseda nebo výjezdní zasedání 
s radními někam, kde systém odpadového hospodaření formou MESOH mají „zmáknutý“.  
Pan Najbert navrhl pozvat na některý den zároveň členy komise, radu města, zastupitelstvo 
města i vedoucí pracovníky Technických služeb, aby se vzájemně domluvili na možnosti 
zavedení motivačního systému již od roku 2024. Vyzval členy komise, aby na toto setkání 
pozvali znovu své hosty, kteří se měli dostavit na dnešní jednání. Sám navrhl, že osloví i pana 
Ing. Radka Staňka, jednatele společnosti ISNO IT, s.r.o., která MESOH provozuje ve stovce 
obcí ČR, a proto by mohl skvěle představit silné a slabé stránky tohoto systému, případně 
posoudit a upravit jeho aplikaci na Město Český Brod. Jako nejbližší vhodný termín byla 
všemi sedmi přítomnými členy komise odsouhlasena středa 29.11.2023 od 17:30 hodin 
v obřadní síni Města Český Brod.  
 
KOMISE PŘIJALA NÁSLEDUJÍCÍ DOPORUČENÍ:  
Komise vnímá jako závažnou výzvu nakládání s odpady ve městě. 
Bude nutné se adaptovat na růst cen za nakládání s odpady  
a současně zvážit, jak učinit systém financování více spravedlivým 
pro občany, kteří svým jednáním produkují odpadu méně  
a chovají se k životnímu prostředí šetrněji. Komise doporučuje 
Radě města, aby podnikla konkrétní kroky k brzkému zavádění 
nějakého druhu motivačního systému odpadového hospodaření 
(např. MESOH).  
 
4. Závěr 
Před závěrem jednání komise paní Zhřívalová ještě představila a předvedla malý přenosný 
plastový biokompostér, který by mohly využívat domácnosti na sídlišti. Biokomposter se 
vyrábí v různých cenách a je na uvážení města, zda jimi vybaví domácnosti, nebo by si je 
domácnosti nakoupily samy.  
 
Dále se ještě krátce vrátila k tématu stromů (ořez tújí) na hřbitově. Pan Rakocy s panem 
Vodičkou poskytli všem vysvětlení, proč jsou stromy ořezané tímto způsobem. Nakonec  
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pan Najbert společně se členy komise naplánoval další termín jednání, který byl stanoven  
na úterý 16.01.2024 od 17:30 hodin.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

------------------------------------------------- 
Jaroslav Najbert 
předseda Komise pro životní prostředí, 
parky a dětská hřiště 

 
 
 
 
Zapsala: Edita Drahotová  
 

http://www.cesbrod.cz/
mailto:cesbrod@cesbrod.cz
http://www.cesbrod.cz/
mailto:cesbrod@cesbrod.cz

